
P r o t o k 6 1 nr V I I I / 2019  
z obrad V I I I  sesj i  Rady Miejskiej w Klodzku, 
ktdra odbyla sie w dniu 25 kwletnla 2019r. 

w sail  Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpocz#a sip o godz. 11:OO 

1. Otwarcle obrad V I I I  sesj l  Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonata Przewodniczqca Rady Miejskiej w Ktodzku Pani El ib ieta i y t y i i s ka  rn6wiqc: 
,,Otwlerarn obrady VIII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwierdzenie w a t n o l c i  sesji. 
Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y t y i i s ka  stwierdzita, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bcdq prawornocne. (Nleobecnl na sesjl: radny Pan 
Zdzlslaw Duda I radny Pan Boguslaw Szpytma) 
Lista obecnoici radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokolu. 

3. Wyb6r sekretarza sesjl. 
Na sekretarza sesji Przewodniuqca Rady Panl Eltbleta Lyty i iska zaproponowata radnego Pana 
Piotra Bryk. Pan radny wyrazit zgodq. ' 

Radny Pan Damlan Slak zapraponowat kandydaturc radnego Pana Stanistawa Bartczaka, 
uzasadniajqc swojq propozycje w nastgpujqcy sposob: Przyczyna ta sarna. Tradycjq jest, i e  sekretarz 
u y t a  interpelacje i Pan radny chyba nie potrafi czytat, bo to kolejna interpelacja do Burrnistrza 
w styiu: Panie Burrnistrzu przeczytaj narn co znajduje sig w sprawozdanlu rniedzy sesjarni ze stycznia 
2019 roku aibo Pan Stanislaw nie przygotowal sic do styuniowej sesji? 
Radny Pan Stanistaw Bartaak nie wyrazil zgody na kandydowanie. 

W zwiqzku z powyiszyrn poddano pod gtosowanie kandydature Pana Piotra Bryty. 
Giosowanie: 2a - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowl zal. nr 2 do protokolu. 
Radny Pan Plotr  Bryla zostal powdany na sekretarza obrad. 

Gtos zabral radny Pan Damlan ~ l a k ,  ktory zawnioskowalo wprowadzenie do porzqdku obrad 
nastepujqcego punktu: Informacja Burrnistrza Miasta po wyroku sqdowyrn w sprawie Mtyna. 

Wigcej wnioskow i uwag do porzqdku obrad nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta t y tyhska  poddala pod gtosowanie wprowadzenie zrnlan 
w porzqdku obrad poprzez wprowadzenie w punkcie 6 Inforrnacji Burrnistrza Miasta po wyroku 
sqdowyrn w sprawie Mtyna. Pozostate punkty zostaty przesunigte wg kolejnoici. 
Giosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymab sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 3 do protokotu. 
Dokonano zmiany porzqdku obrad. , 

porzadek obrad DO zrnianach ~rzedstawia sie naste~uiaco; 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie watnoici sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Przyjgcie protokolu z obrad VII  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burrnlstrza Miasta Ktodzka z prac rnigdzy sesjarni. 
6. Inforrnacja Burrnlstrza Miasta po wyroku sqdowyrn w sprawie Mlyna. 
7. Inforrnacja o stanie bezrobocia w rniedcie Klodzku. Ocena polityki Grniny Miejskiej Ktodzko 

w zakresie zmniejszania bezrobocia i wspierania przedsiebioruolci. 
8. Ocena zabezpieczenia rnieszkaric6w rniasta Klodzka w zakresie podstawowej oraz 

specjalistycznej opieki zdrowotnej. Inforrnacja Starosty Ktodzkiego na ternat funkcjonowania 
SP ZOZ Klodzko. 

9. Sprawozdanie z dziatalnoici Oirodka Pornocy Spdecznej w Klodzku za rok 2018. Ocena 
zasob6w pornocy spolecznej w Grnlnie Miejskiej Klodzko na rok 2019. 

10. Podjgcie uchwaly w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko 
na iata 2019-2028, druk nr 38. 



11. Podjgcie uchwaly w sprawie dpkonania zrnian budietu Grniny Miejskiej KIodzko na 
2019 rok, druk nr 39. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szk6l podstawowych 
prowadzonych przez Grning Miejskq Ktodzko oraz okreklenia granic obwod6w publicznych szk6t 
podstawowych od dnia 1 w ~ e k n i a  2019 r., druk nr 40. 

13. Podjgcie uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie rniasta Ktodzka, druk nr 41. 
14. Podjgcie uchwaty w sprawie zrniany uchwaly w sprawie wysokoici stawek oplat za zajgcie pasa 

drogowego, druk nr 42. 
15. Podjgcie uchwaiy w sprawie rozpatrzenia petycji, druk nr 43 
16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wnioski i 05wiadczenia radnych. 
18. Sprawy r6tne. 
19. Zakohczenie sesji. 

Glos zabral radny Pan Krzysztof Mqka, kt6ry p~ypornnial, i e  na Kornisji Edukacji i Kultury 
ustalano, aby wprowadzit zrniany w porzqdku obrad w kwestii dotyczqcej ustalenia obwod6w 
szkoinych i jest to zwiqzane z podjgciern uchwaty w sprawie nadania nazwy ul. Malinowej. Z tego 
powodu, aby p6iniej jeszcze raz nie debatowat nad obwodarni padla propozycja przyjgcia 
w plerwszej kolejnoici projektu uchwaty w sprawie nadania nazwy ulicy, aby rnotna bylo wprowadzii 
nowq nazwg ulicy do projektu uchwaty w sprawie ustalenia obwod6w szk6t. Radny Darnian Slqsk miat 
takq poprawkg wnieit do porzqdku obrad. Radny Pan Krzysztof Mqka poprosil Przewodniczqcego 
Kornisji o ustosunkowanie slg do ustalenia z posiedzenia Kornisji. 
Odpowiedzi udzielil Przewodniczqcy Kornisji Edukacji I Kultury Pan Damian Siak, kt6ry 
poinforrnowat, ii! po konsultacji ustalono, t e  nie ma rnoiliwoici wniesienia takiej poprawki, poniewat 
zaistnialaby konieanogt ponownego przekazania catego projekt uchwaly do konsultacji przez zwiqzki 
zawodowe. Ustalono, t e  uchwata zostanie przyjgta w obecnej treici, a przy najblitszej zrnianie 
uchwaly zostanie wprowadzona kolejna ulica. 
Glos zabral Zastppca Burrnistrza Pan Wiestaw Tracz: Pani Przewodniczqca, Panie i Panowie radni. 
Rzeuywikcie w trakcie obrad Kornisji Edukacji byiy dwie uwagi, a w zasadzie pytania pod kqtern 
forrnalnyrn, a rnianowicie pierwsze pytanie: Czy nie powinna by t  uchylona poprzednia uchwata i tu 
odpowiadarn, i e  31 sierpnia poprzednie uchwaly wygasajq z rnocy prawa, stqd przyjecie uchwaty 
wiate sig z tyrn, ze wchodzi ona w tycie od 1 wrzeinia, a wigc nie ma takiej potrzeby, aby wprowadzat 
zapis o uchyleniu poprzednlej uchwaly. Drugq sprawg w zasadzie wyjaknil j u t  Pan P~ewodniuqcy 
Kornisji, a rnianowicie w zwiqzku z tyrn, t e  pod kqtern forrnalnyrn ulica Malinowa jeszcze nie ma 
nazwy, a uchwata zostala przedstawiona do konsultacji kuratorowi i zwlqzkorn zawodowyrn w treici 
bez tej ulicy, na dzieri dzisiejszy w trakcie sesji nie ma rnozliwokci wprowadzenia taklej zrniany 
dlatego, t e  cala uchwata podlega konsultacji i opiniowaniu. Ona zostala zaopiniowana w takiej forrnie 
jak jest i wprowadzenie dodatkowych zrnian jest rnotliwe w p6fniejszyrn terrninie po 
przeprowadzeniu powt6rnych konsultacji catoBci uchwaty. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyirska zadata radnernu Panu Krzysztofowi Mace pytanie czy 
takie uzasadnienie jest dla radnego wystarczajqce, czy rnoie wnioskuje o zrniang porzqdku obrad. 
Radny Pan Krzysztof Mqka przyjqt przedstawione wyjakniania. 

4. Przyjpcie protokolu z obrad V I I  sesji Rady Miejsklej w Klodzku. 
Protok61 zostat przedloiony radnyrn. Uwag do protokdu nle zgtoszono. 
Protokhl z V I I  sesji Rady Miejskiej by Ktodzku zostal przyjpty. 

0 godz. 11 :10 - na sesje przybyl radny Pan Boguslaw Szpytrna. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Mlasta Klodzka z prac mipdzy sesjaml. (ZaL nr 4) 
Sprawozdanie zostab przedtotone radnyrn. 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostato p ~ y j g t e .  

6. Informacja Burmistrza Miasta po wyroku sqdowyrn w sprawie MWna. 

Glos zabral Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado chciatbyrn na 
poczqtku Pahstwu oraz osoborn, kt6re nie znajq doktadnie sprawy, przypornniet od genezy problem, 
kt6ry powstat i tego cigtkiego dla nas postanowienia sqdu pierwszej Instancjl. 



Zostanq zaprezentowane trzy rnateriaty filrnowe, a nastgpnie sprawe uzasadnie, przedstawie 
Pahstwu dokladnle na liczbach jak to wyglqda i jakie bedq nastepne nasze dzialania dotyczqce drugiej 
instancji. 

WyJwietlono: reportaie stacji TVN, material Faktdw NP3 Wrociaw oraz zarejestmwanq pnez  
Telewizje Klodzkq konferencje prasowq dwuesnego Burmlstna Miasta Pana Boguslaw Szpytrny. 

Po obejrzeniu rnaterlalu filrnowego ponownie gtos zabrat Burrnlstm Miasta Pan Michal Plszko: 
Wysoka Rado, abstrahujqc od tych wszystkich rzeczy, kt6re byty tutaj pokazane - rnoirn zdaniern do 
takiej sytuacjl nie powinno dojlt, ale doszto. Niestety przypadb to na tg  kadencje. Po tej plerwszej 
instancji Sqd zasqdzil 11 627 839, 20 zt na rzecz powoda Firrny HERT. Najwiekszq pule z tej kwoty 
stanowi 9 598 456, 60 zt - sq to  tak zwane utracone korzyici, u y l i  lucrum cessans, ktbre wuelniej  
pow6d podnosit. W sktad tej reszty kwoty dochodzq takle rzeczy jak wartoit odtworzeniowa rntyna 
I co istotne Pan Burrnistrz Szpytrna wbwczas mowit, ze doszedt do porozumienia z Panern Nowlckirn 
na 3 800 000 zl. Sqd - wartoif odtworzeniowq rntyna z cenarnl z 2018 roku jak i rowniei rnlnus 
wartoit obecnie budynku tego rntyna z 2018 roku - odj3l i rbinica ta wynosi 981 000 zt, a y l i  wartolt 
tego obiektu to  jest 981 000 zl z tyrn co zasqdzit Sqd w tej kwocie. Zasqdzone zostaty t a k e  koszty 
ochrony tego obiektu za lata 2011-2019, koszty odpraw dla pracownik6w w 2011 roku oraz koszty 
wzrnoionej produkcji w okresie rernontu drbg dojazdowych do rnh/na w 2011 roku. Szanowni 
Pahstwo, tak jak m6j popnednlk pr6bowat negocjowat, nawet z rnaterialbw fllrnowych widat 
z wypowledzi bwuesnego Pana Burrnistrza Szpytrny, ze nawet podpisat list intencyjny, mi niestety 
Pan radny, a wtedy jeszae osoba flzyczna Bogustaw Szpytrna nie pozwolilabyrn w jaklkolwiek sposbb 
rn6gt prbbowat negocjowat z Mtynern, zawiadarniajqc Prokurature, ktora wszcz&a sledztwo w tej  
sprawie. Oczywiicie je urnorzyla ze wzgledu na to, i e  nie dopatmyla sle iadnych uchybieh 
z rnojej strony. A propozycja ugody, kt6rq wynegocjowalern razern z zespotern prawnikbw I z drugq 
stronq byla nastepujqca: 7 600 000 z l  cto zwrotu z czego rnilion w nleruchomolciach po operatach, 
6 600 000 zl platne w ratach po 50 000 zl co stanowiloby, t e  splacalibylrny to zobowiqzanie przez 
jakiei 10 i p& roku. Co w zarnian? W zarnian otrryrnujerny: nieruchornoit rntyna, kt6rq przyjrnujemy 
do naszego zasobu. Mozerny tam wybudowat z boku parking, rnoglibylrny inaczej przeznaczyt tq 
nieruchornolt. Zagospodarowanie tej czgici rniasta Klodzka bytoby rnotliwe. Pan Nowlcki 
zobowiqzywat sie w tyrn liicie intencyjnyrn do tego, iz na jednej z dwbch dziatek, ktbre otrzyrna 
w rarnach tego rnlliona zlotych zwrotu, zainwestuje minimum dwa rniliony ztotych przez okres trzech 
lat - dokladnie chciat tam postawit fabrykg rnakaronu. Gdyby do tej ugody doszto, podkrellarn - 
ugody pnez Sqdern, nie ugody zawartej w zaciszu gabinetu, tylko przed Sqdern, po konsultacji 
z 6wczesnq Rad% z wyratenlern zgody przez 6wczesnq Rade i po zaakceptowaniu takiej forrny ugody 
przed Sqdern RP rnielibyimy: nieruchornoft, wybudowane przedsipbiorstwo, rniejsca pracy, podatek 
od nieruchornolcl od now0 wybudowanego przedsigbiorstwa. W tyrn rnornencie, po pierwszej 
lnstancjl rnarny takq sytuacje, t e  marny gole 11 600 000 zl do oddania. To jest poklosie waeiniej  
prowadzonej zlej polltyki, podejicla Urzqdu do podrniotow prywatnych, jak rbwniei nie jestern nawet 
w stanie tego w tej chwili okreslit slowarni, bo nie wyobratarn soble takiej sytuacji, ieby w taki sarn 
sposbb postepowat z jakimkolwiek innyrn podrniotern gospodaruyrn. Niestety grnina jest podrniotern 
praw i obowiqzk6w I 5 kwietnia przekonalilrny s i t  o tyrn dobltnle jak to wyglqda od strony sqdowej. 
Chclakrn jeszcze przedstawie Pahstwu inforrnacje, sq to tylko wyciqgi dotyczqce wysokoici 
odszkodowah jakie zostaty poptacone przez Grnine Miejskq Klodzko w kontekicie t e i  obejrzanych 
rnaterlat6w filrnowych, bo rnusirny wziqt t e i  pod uwage to, i e  elektrownie wodne otrzyrnaty 
odszkodowanie i przejdg tu  tylko I wytcznle do lat 2008-2014. W 2008 roku zaptacililrny firrnie 
ROKAM odszkodowanie 183 000 zt, w 2012 roku 97 000 zl odszkodowanie dla jednego podrniotu, 
ktbry prowadzil elektrownle wodnq na   an ale Mtyn6wka plus do tego 12 000 zl ustawowych odsetek, 
w 2013 roku 158000 zt odszkodowania - byla to wyplata dotacji nienaletnej dla jednego 
z przedszkoll nlepublicznych, w 2014 roku 188 454 zt realizacja wyroku sqdowego zwiqzanego 
z jednq z rnatych elektrowni wodnych, 291 865 zt - realizacja kolejnego wyroku drugiej elektrowni 
wodnej dla wlalciciela elektrowni wodnej przy ul. Koiciuszki, w 2014 roku 426 251,48 zt kolejna 
zasqdzona przez Sqd wyptata dla Spbldzielni Wielobraniowej Bystrzyca Klodzka z odszkodowanlarnl 
wraz z odsetkarni. To pokazuje jakie byto podejicie do kierowania grninq, jakie bylo podejicie, ktbre 
w zasadzie nie l iuylo sic w ogble, bo ja rozurniern spierat sle na rbtne ternaty, wyjainiat wqtpliwo4ci 



prawne, ale to podejicie pokazywato w jaki sposbb podchodzono do wszelkich interesariuszy, ktbrzy 
funkcjonowaii na terenie Grniny Miejskiej Klodzko. Niestety te dziatania w tej chwili skutkujq 
konkretnyrni, wyrnlernyrni kwotarni, ktbre nie ja bgdg rnuslat zaplacit, tylko wszyscy podatnicy, 
rnieszkaricy Ktodzka. Dzigkujg bardzo. 

Glos zabrat radny Pan Boguslaw Szpytrna: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 
No nie dziwota, t e  przegral Pan ten proces, jeteli postuguje sig Pan takirni rnateriatarni filrnowyrni, 
publicystykq, bo nie ma to nic wspolnego z faktarni. Marny siedern lat po tych wydarzeniach, o ktbrych 
mbwiq filmy. iaden wyrok nie zapadl w tych sprawach, a wigc wszystkie zarzuty okazaty sig 
nieprawdziwe. Pan w tyrn roku przegral te t  proces, chyba w tym miesiqcu z przedszkolern na kilkaset 
tysigcy zbtych, a wigc sam Pan widzi, ze to nie sq proste sprawy. Wyplacit Pan te t  bez wyroku 
sqdowego wieleset tysigcy zlotych. Odniosg sig krbtko do tego rnaterialu filmowego. Przektarnaniern 
jest, t e  jaklkoiwiek wptyw na sytuacjg mtyna w Ktodzku rniat rernont Kanalu Mtynbwka. To byty dwa 
osobne zadania. Dwa pozwolenia na budowg i dwa osobne zadania. Nle byto iadnych - do rnornentu 
oddania budowy parklngu - zastrzeteh prawnych co do budowy parkingu, rernontu rnostu 
z przejazdern. Nie bylo tadnych zastrzeteh. Pbiniej kt06 pr6bowat wzruszyt pozwolenie na budowg, 
ale to ju t  slg dziato chyba w 2015 roku lub 2016 roku. Do rnornentu oddania parkingu nie byto 
tadnych prawnych zastrzeteri co do budowy parklngu. To czy ten parking byt potrzebny - myilg, t e  
iwiadczy o tym fakt, t e  sporo z Pahstwa zapewne zaparkowato tam sarnochody i ten parking jest 
ciilgle uynny. To prawda, trudno jest budowat w centrurn rniasta, w historyunyrn centrurn miasta. 
Latwo jest wylewak wiadro pornyj. Kaidy, kto wybudowal toaletg wie Ile pozwoleh i ile trudu trzeba 
takiego biurokratyunego. Czy nie popetniallirny Mqdbw? Popetnialiirny Mgdy. Burmistrz Urbanowski 
te t  popelnit btgdy, ja byt  rnoie t e i  popelnitern btedy. Nie ma ludzi doskonatych. Nie ma tadnych 
prawnych podstaw, ani uchybieh w budowie parkingu. To nie byto przedmiotern sporu HERT 
z miastern. Dla mnie nie tylko skandaliune, ale bardzo podejrzane jest to, t e  z kwoty 3 900 000 zl 
za kadencji Pana Burmistma Piszko robi sig 26 rnln zt? Co sig taklego stab w trakcie rozrn6w z HERT, 
i e  pozwoiit Pan na to, teby urosla kwota odszkodowania na 26 rnln zt. My urnbwlliirny sip na to, t e  
bgdzie wsp6lna wycena. Wie Pan t o  sig robi jeteli wyceny sq tak rbtne? Oddaje slg do arbitratu. Pan 
tego nle zroblH I arbitrat powinien zdecydowat, ktora wycena jest prawidtowa! To jest skandal! letei i  
Pan tego nie zrobit, to oiwiadczarn, t e  bgde dochodzll praw grniny, bo to jest skandal tebyirny 
zaptacill 11 mln zl! Nie wiern co sig dziato w rozrnowach z Panern i HERT? Dla rnnie jest to 
niedopuszaalne. Nie pozwolg na to, teby takie kwo ty... Pan dzisiaj pr6buje wprowadzit znowu 
100 000 zt - bo slyszatern z Kornisji - na obstugg prawnq. To nie jest dobra obstuga prawna. Niech 
Pan sit: nie zaslanla tyrn, t e  zostawit Pan jednego rnojego prawnika, bo sprawg tak naprawdg 
prowadzili j u t  Pariscy prawnicy. Proszg Paristwa informujg, i e  zgtoszg tg sprawg - zbierarn tylko 
informacje, czekarn oczywiScie na uzasadnienie Sqdu - jeteli nie byl powotany arbitrai w raiqco 
rbtniqcych sig wycenach, w trakcie prowadzenia procesu, to uwaiarn to za skandallczne 
niedopatrzenie. Bo tylko arbitrat fachowcbw rnoie to zrobit. 

Przewodnlczqca Rady Psni Elibieta tytyhska: l a  wiern, i e  to wywd-uje ernocje, ale prositabyrn 
o zachowanie kultury dyskusji i nie podnoszenie gtosu. 

Ponownie gtos zabrat Burrnlstrz Miasta pan MlchaC Plszko: Szanowna Pani Przewodniuqca, Wysoka 
Rado. Nlestety rnija sig Pan z prawdqpanie radny Bogustawie. l a  ouywiicie podejrng t e i  odpowiednie 
kroki prawne. Marn nadziejg, t e  ten proces skohczy sig w przeciilgu roku, dw6ch lat. Szanowni 
Pahstwo, obrazujg calq sytuacjg - powod miat prawo rozszemat powbdztwo na etapie procesu 
cywilnego. Wyszliimy od kwoty 14 300 000 zt w kwietniu 2014 roku, bo na takq kwotg opiewat pozew 
i tak najnormalniej w iwiecie, w trakcie trwanla procesu sqdowego powbd rozszerzal to swoje 
powbdztwo, do czego ma prawo. Nieprawdq jest rbwniet to co Pan rnbwi, publlkuje w gazetach, 
na stronach internetowych, t e  to ja skornpletowalern zesp& prawnik6w. To jest nieprawda. To Pan 
wybral prawnika do prowadzenia tej sprawy. 25 listopada 2013 roku zawart Pan z Kancelariq 
Adwokackq Pana lerzego Dereh - jest to informacja publiuna, og61nie dostgpna - urnowg, kt6rej 
przedrniotern jest obsluga procesowa i przedprocesowa sprawy z roszczenia Pana Piotra Nowlckiego 
ZPH HERT w lelczu Laskowice o zaptatg 13 790 000 zl tytutern naprawienia szkody wyrzqdzonej 
niezgodnyrn z prawern dzialaniem Grniny Miejskiej Ktodzko. I co sig stato Panle radny, bwuesny 
Panie Burrnistrzu? Tet sobie takiej sytuacji nie wyobratarn, bo nawiqzat Pan tutaj do tego, t e  wczoraj 
na Kornisji Budietu i Flnans6w zostato przegtosowane przesunigcie 100 000 zl - nie na oplate dla 



prawnika, ale na oplatg od apelacji od tego wyroku. A Pan w 2013 roku podpisujqc t q  urnowg 
25 iistopada zaplacil z gbry Kancelarii Adwokackiej ponad 60 tys. zl. Jest oczywilcie jeszcze druga 
urnowa, do kt6rej zaraz wr6ce i t e i  t q  inforrnacjg Pahstwu przekaie. Zaplacit Pan 30 996 zt, brutto 
do dnia 15 rnarca 2014 roku - tak sie Pan zobowiqzal do zaplaty - i kolejne 30 996 zl brutto do dnia 
15 kwietnla 2014 roku, gdzie w kwietniu ruszyt proces. W kwietnlu zaptacil Pan za dwie instancje. 
Abstrahujqc od tego czy ja powinienern lub nie powinienern miet zaufania do rnecenasa wybranego 
przez rnojego poprzednika - zostawilern tego rnecenasa, ktbry prowadzil ten proces. Mecenasi, ktbrzy 
obstugujq grnine od 2015 roku zostaii do tej sprawy dokooptowani w kwietniu 2015 roku. Glbwnq 
l ink obrony, jak rbwniet kwestionowanie opinii biegtych z zakresu rntynarstwa itd. prowadzlta firma 
i kancelaria adwokacka wytoniona przez Pana, wiec proszg nie mbwit nieprawdy. Te slowa, kt6re Pan 
wypowiedzial teraz i ktbre przekazal pan w mediach, w gazecle jednej i drugiej oraz w internecie - 
otrzyrna Pan ode rnnie wezwanie o sprostowanie tych slbw i jeteli ich Pan nie sprostuje - oczywilcie 
spotkamy sie w Sqdzie. Druga urnowa, kt6rq Pan podpisal to urnowa o zastgpstwo procesowe z dnia 
3 czerwca 2014 roku. Przedrniotern urnowy jest zastepstwo procesowe przed sqdem pierwszej 
i drugiej instancji w nastgpujqcych sprawach, jest kiika spraw wyrnienianych i jest oczywilcie sprawa 
w punkcie c: Z wniosku Gminy Miejskiej Klodzko pmeciw Piotr Nowicki HERT o zawezwanle do p d b y  
ugodowej w sprawie o zaplate - j u i  wtedy - kwoty 15 160 000 zl. I Kanceiaria Adwokacka tg ustugg 
wycenila wtedy na 8 856 zt brutto, wiec prosze nie rn6wiC o tyrn, i e  to ja skornpletowatern zesp6l 
prawnikdw i i e  to ja przegratern proces. Proszg takich slbw nie ut?/wat, bo sq one przez Pana 
nieuprawnione. W rnojej ocenie jak ja byrn byt na Pana miejscu to wtedy w ogble nie dopulcltbyrn 
do takiej sytuacji, teby tak ta sprawa sic rozrosta i stant$a przed Sqdern, bo Sqd to ju t  jest 
ostatecznolt. Zawsze trzeba pr6bowat sig dogadywat. A Pan, kiedy ja chcialem w 2015 1 2016 roku 
porozurniet sig z tyrn przedslgbiorstwern, rnajqc j u i  sprawe w sqdzie, wiedzqc doskonale jaka jest 
sytuacja, prbbowalem sip ugodzit, uwatarn t e  na do& korzystnych warunkach I jeszcze Pan Srnle 
sugerowat w gazetach o tyrn, i e  inforrnacja o tych probach ugodowych doszla do Sqdu? Nie wiern 
u y  Pan wle, ale jak slg toczq procesy w sqdach cywilnych, to pierwsze co Sqd proponuje stronorn 
konfiiktu jest: Czy sie Paristwo ugodzicie? I Pan mi sugeruje, t e  te rnedialne inforrnacje dotyuqce 
prob ugody wptyngty na decyzjg Sqdu? Czy Pan podwata w tyrn rnomencie niezawistolt Sqdu7 Niech 
Pan sig naprawdg zastanowi co Pan rn6wi. Oddarn teraz gtos rnecenasowl, kt6ry bardzlej technlcznle 
wyjalni kwestle zwiqzane z tym procesem i jestelrny do Pahstwa dyspozycji. Dzigkuje. 

Gtos zabral rnecenas Pan Marcln Trzeciak: Szanowni Paristwo. Chcialbyrn tutaj dodaC kilka uwag 
ze swojej strony. Najpierw odniose sie dd tego co Pan Burrnistrz Szpytma powiedziat odnolnie jakolcl 
obstugi prawnej. Nie rnnle to oceniat. Stararn sig jak rnogg. Tu prostuje pewnq inforrnacjg, bo Panie 
Burrnistrzu wbrew ternu co Pan powledzial jako jedyny na razie wygratern proces w sprawie dotacji, 
bo te kilkaset tysiecy zlotych, o ktbrych Pan wspominat, to nle dalej n i t  3-4 tygodnie ternu zakohczyl 
sig prawornocnie proces z Auxiliq. Jest to podrniot, kt6ry kupil roszuenia od Przedszkola ,,Prornyuek" 
I pozwal gming na 350 000 z l  plus odsetki l iuone od 2010 roku. W zwiqzku z powytszyrn tych odsetek 
na dzleh dzisiejszy byloby kolejnych 100-200 tys. zL I ten proces zostal przez nas prawomocnie 
wygrany. Roszuenle zostato w calolci oddalone i podwatona zostata przez nas skutecznie cesja, co 
powoduje, t e  dwa kolejne procesy, ktbre toczq sig na tej samej zagadzie tzn. firrna Auxilia czyli 
rnecenas Gateski, ktbry t e t  obstuguje Pahstwa Majowiu6w, dwa kolejne procesy najprawdopodobniej 
z uwagi na to, ze skutecznie podwaiyliSmy cesje - rbwniet przegra. A sq to dla przypornnienia 
pierwsze procesy od 6 czy 7 lat zwiqzane z dotacjami, kt6re w jakikolwiek sposbb zostaty wygrane 
przez gming, bo wszystkie inne, ktbre sie ju t  skohczyty zostaiy przegrane. Ten proces, o kt6ryrn Pan 
wspominat, bo faktycznie 114 000 zl na razie nieprawomocnie grnina rnusi zaptacit Pahstwu 
Majowiuom. A jest to proces, ktbry prowadzi od sarnego poczqtku rnecenas Dereh, ktbry t e i  
prowadzit proces z Mlynern. I jest to proces, kt6ry zaczqt sig jeszcze za Pana kadencjl I za sytuacje 
- w ocenie Pahstwa Majowicz6w - zwiqzane z brakiern wyplaty dotacji przez grninp w 2012 r. czyll za 
Pana kadencji. l a  nie przegralern od 5 lat ani jednego procesu w sprawie dotacji u y l i  odkqd obstuguje 
Gming Miejskq Klodzko, lqcznie z tyrn, i i  z Pahstwern Majowicz, r6wniet na dzieh dzisiejszy nie 
przegratern zadnego procesu je l l l  chodzl o jakiekolwiek roszuenia Pahstwa Majowiu kierowane do 
Grniny Miejskiej Klodzko, tam gdzie ja wystgpuje jako pelnomocnik - co zaznaczarn - bo tam gdzie 
wystepuje Pan Dereh, to tam te t  wyrok jest jeszcze nieprawornocny, wigc te t  jeszue Pahstwo 
Majowiu iadnych pieniqtk6w nie otrzymali. Zapewne z naszej strony skladana bedzie apelacja w tej 
sprawie, ale nie bgdg tu  wnikal w kornpetencje rnecenasa Derenia, bo to jest jego proces, wigc kaidy 



prowadzi proces wedie wtasnego uznania. Druga sprawa. Nie ma czegoi takiego Panie Burrnistrzu 
jak arbitrai w rnornencie, w kt6ryrn sprawa j u i  zawisla przed Sqdern. To Pan Nowicki majqc do tego 
prawo jak kaidy obywatei w tyrn kraju - pozwal Gming Miejska Ktodzko. Wni6st stosownq optatg 
100 tys. zt, bo tyle musiat zaptacit z g6ry za prowadzenie tego procesu. Tak jak my musimy teraz 
zaptacit 100 tys. zt za apelacjg, a nie dia prawnik6w. I tutaj tytutern uwagi. Nie wiern czy ma to dla 
Paristwa znaczenie u y  nie, ale ofwiadczam, i e  za pomoc w prowadzeniu sprawy - bo to nie ja 
zaczqlem proces za 14 rnin zt i od poczqtku jak tu przyszedtern bytem o nirn poinforrnowany 
i iwiadorny, ale w pierwszej fazie k~edy jeszcze prowadziiiSmy rozrnowy ugodowe doszedtern do 
wniosku, i e  nie b g d ~  wtqczat sig w rzecz, ktbrq nie ja zaaqtern i nie mi byta ziecona, i nie mi byta 
r6wniei ptacona, bo Panie Burrnistrzu chciatbyrn, ieby Pan wiedziat, i e  an1 zlot6wki za prowadzenie 
tego procesu ponad ryczalt, kt6ry mam ustalony z Grninq Miejskq Ktodzko - nie otrzyrnalem z tytulu 
honorarium. Robitern to w rarnach obstu,gi Gminy Miejskiej Ktodzko, prowadzitem proces na 26 rnln 
zl. - nie otrzyrnujqc ani ztot6wki. lesli chodzi o sarn proces, to te 26 rnln zt, kt6re tak Pana 
zdenerwowato, to nie jest efekt zrniany wartoSci rntyna. Wartost rntyna zostata finainie ustalona przez 
Sqd na kwotg nie rnniejsza nlz rniiion ztotych, bo taka kwota z tytutu odszkodowania za Sam rntyn 
zostala zasqdzona na rzecz Pana Nowickiego przez Sqd w wwidnicy. Pozostala kwota, czyli te ponad 
10 rniiion6w, to sq utracone korzyici. Istotq utraconych korzyici jest to, i e  je i i i  Sqd doszedt do 
wniosku, t e  w spos6b bezprawny Gmina Miejska Ktodzko uniemoiliwila prowadzenie dzialalnoici 
przez Pana Nowicklego, to nastgpnie przez biegtego sqdowego wyiiczono dochbd jaki uzyskuje Mtyn 
w skali rnieslqca i biegty okreiiit to na kwotg 100 tys. zt, a nastgpnie Sqd przernnotyl i lo i t  rniesigcy 
i i io i t  lat do czasu wydanla prawornocnego wyroku i stqd wyszto prawie 11 rnin zt. To, i e  Pan Nowlcki 
rozszerzat pow6dztwo w trakcie trwanla procesu, to gl6wnie rozszerzat wtainie o utracone korzyici 
za kolejne lata plus domagat sig zupelnie innej kwoty jako wartoit odtworzeniowa rntyna, ale to t e i  
jest prawo kaidego obywateia, ieby pow6dztwo rozszerzat wedle swojego uznania, a Sad ocenia czy 
rozszerzenie jest zasadne u y  nie. Nie bylo rnoiiiwoici kierowania sprawy do arbitraiu, bo nie ma 
aegos taklego jak arbitraz w procesie. Motna ewentuainie zawrzet ugodg sqdowq, co t e i  
pr6bowalisrny zrobiC. Efekty naszych rozrnbw zostaly Pahstwu przedstawione. Jedyne co rnoierny 
zroblk jei i i  ugoda nle zostala zawarta, to niestety ten proces w tej chwili trzeba m6wiqc koiokwialnie 
,,dowieit do kohca". On na razle jest nieprawomocny. Jest j u i  uzasadnienie Sqdu. l a  go forrnainie 
nie otrzyrnatern, bo na razie zostato opubiikowane na portaiu, wigc nie biegnie jeszcze termin na 
sporzqdzenie tej apelacji. Ouywiicie apelacja bgdzie sporzqdzona, l a  nie zgadzam sig z wieioma 
tezarni tego wyroku. Mamy podstawy do tego, teby t q  apelacjg zloiyt. Marny r6wniet strategig na 
zarzuty. Natomiast a a s  pokate jak Sqd podejdzie gMwnie do tych utraconych korzyici, bo to tak 
naprawdg one robiq narn tq kwotg 11 mln zt, a nie sarn rntyn. To jest rniiion zktych - jes t  to rnniej 
n i t  wyiiczal ktorykoiwiek z biegtych, czy to powolanych przez Pana Burmistrza Szpytmg, czy p6iniej 
powotanych przez nas w rarnach procesu sqdowego. Jefii chodzi t e i  o Pana uwagi, poniewaz poniekqd 
odnoszq sig one do rnnie, to pozwolg sobie na odniesienie sig do nich. To co Pan skornentowat 
w gazecie, to zwyczajnie nie jest prawda, bo tak idqc punktami, to w punkcie drugim twierdzi Pan, 
ze proces sqdowyrn rniat miejsce w iatach 2014-2019 w uasie kledy Burmistrzern byt Pan Piszko. 
Proces zaczqt sig jak Pan byt Burrnistrzem. W zwiqzku z powyiszym jest to pierwsza niefclstoit. 
Kolejna, i e  w 100% odpowiadat Pan Piszko. Pan Burrnistrz powiedziat, t e  ja dotqczytern do procesu 
w 2015 roku. Mi sig wydaje, i e  bylo to p6fnlej. Przez pierwsze dwa lata rnecenas Dereh sarn 
prowadzit ten proces. To on napisat najwazniejszy dokurnent, kt6ry'byt w tym procesie do aasu 
rnojego wejgcia tzn. odpowiedi na pozew. Zwracarn uwagg na kwestig prekluzjl dowodowej. 
W mornencie, w kt6rym przystilpitem do sprawy rnlalern potgtne probierny ieby w og6ie cokolwiek 
rn6c w tej  sprawle r ob i t  Pierwsze rnoje pisrno zostato mi zwr6cone przez Sad jako sp6Snlone - dwa 
lata po rozpoczgciu procesu zostato ztoione, wigc byto sp6inione. Na szagscie p6iniej rnigdzy 
innymi, i e  Pan Nowicki rozszerzat pow6dztw0, to rniatern forrnalnq moti iwoit zaprezentowania 
swojego pogiqdu. Za czas6w mojego dotcpenia do sprawy odbyt sig rbwniei eksperyment 
procesowy. Zostaty ztotone zastrzeienia do o p i n ~ ~  biegtego, zostaty zloione odpowiedzi do katdego 
rozszerzenia powodztwa. l a  nie bgdg oceniat tu pracy rnojego kolegi, bo nie jestern od tego. 
Natorniast on prowadzit sprawg w taki sposbb w jaki uznat za stosowne, a ja w taki w jaki uznatern 
za stosowne. Tych pisrn zostato przeze rnnie ztoionych duto i kwota je i l i  chodzi o Sam rnlyn zostata 
zbita. Zostajq narn tylko i wytqcznie utracone korzyici. Kolejnq inforrnacjq, w ktbrej mlja sig Pan 
z prawdq jest stwierdzenie, i e  potgi?yrn btgdem byta zrnlana strategii wobec Firrny HERT. 



Panie Burrnistrzu, Pan sarn podplsywat listy intencyjne, Pan sarn prowadzit rozrnowy i to Pan je zaczqt, 
wigc w tej chwili twierdzenie, t e  naszym Mgdern bylo robienie tego samego co Pan robil, to jest doSt 
oryginalne podejicie. Bo je i l i  my popelnilikmy btqd, to w takirn razie jakl Mqd Pan popelnit, 
zauynajqc rozmowy ugodowe podpisujq jako pierwszy list intencyjny, szukajqc jakiego.4 konsensusu 
z Panem Nowickim? Kolejna rzecz. Tu byla mowa o Starostwie. Pierwszq rzecza kt6rq zrobilern jak 
przystqpilem do sprawy bylo dopozwanie Starostwa, wigc nie jest prawdq to co Pan powiedziat, t e  
Starostwo nie zostalo dopozwane, bo zostato przez mojq kancelarig. Wczekniej faktycznie nie bylo 
dopozwane przez mecenasa Derenia. Z jakich powodow? Nie wiem. To trzeba by bylo pytat rnecenasa 
Derenia. l a  Starostwo Powiatowe w Klodzku przypozwatern. To, i e  Starostwo Powiatowe w Ktodzku 
nie zajgk aktywnej roli w tym procesie, nie bralo w nlrn udzialu i w efekcie nie od niego zostata 
zasqdzona ta kwota, to j u t  jest decyzja, Sqdu i decyzja Starostwa. 3eSli chodzi o wyceng 3 rnln zl, 
to oczywiScie byla ona brana pod uwage. Tylko ja Panu przypornng, bo zapoznatern sic z calq 
dokumentacjq sprawy r6wniet t q  przedprocesowq i to nie jest tak Panie Burmlstrzu, ze byla jakai 
wsp6lna wycena. WyOcie sig dogadywali, ale z tego co kojarzg byto tak, i e  Pan wskazat swojego 
biegtego i on wycenil na 3 rnln zl, a ten biegly, ktory byl wskazany przez Pana Nowicklego wycenil 
na innq kwotg i nie byli5cie w stanie porozurniet sig co do wartoOci wyceny mlyna. Potern byla pr6ba 
ugodowa. Ugoda nie zostata zawarta I potem byl proces. Finalnie wycena mhna I odszkodowania za 
sarn budynek rntyna jest mniejsza n i i  milion zlotych czyli rnniejsza ni t  te 3 rnln zl, kt6re ustalit biegty 
wskazany przez grning. Z mojej strony to tyie. Jekli rnajq Pahstwo jakieO pytania odnoSnie procesu 
chgtnie na nie odpowlern. Dzigkujg. 

Gtos zabral radny Pan Bogustaw Szpytrna: Przepraszam za ten ernocjonalny wystgp, ale to 
naprawde budzi moje oburzenie. Panie mecenasie nie wiedziatem, i e  przypozwal Pan Starostg. 
Przepraszarn i wycofujg sig z tych slow. Mogg to zrobit i zrobig to publicznie. Natomiast rozmowy 
ugodowe - Panie mecenasle - toczyly sie przed procesem, a nie w trakcie. W 2016 roku Pan Burmistrz 
proponuje 7,6 min zl po jakich.4 rozrnowach z HERT - kiedy wycena rnetodq dochodowq, a wlgc 
zakladajqca t e i  dochody, ja rozurniem nie zakladala utraconych korzyOci - bylo dla rnnie Mgdem. 
Panie Burrnistrzu rn6wi Pan, i e  Sqd nie bgdzie opieral sig na doniesieniach prasowych - a jak inaczej 
traktowat Pana uklon w strong HERT? Wedlug rnnie Sqd, jezeli dotarty do niego rnediaine inforrnacje, 
a zaktadarn, t e  rnogty d o t ~ e t ,  to nie jest duty region - jak potraktowad Burmistrza, ktbry m6wi: to 
my sie godzirny generalnie na 7,6 rnln zt, moiemy sig zgodzit pod takirni i takimi warunkarni? Nigdy 
z moich ust nie padlo stowo - odszkodowanle, bo nie poauwaliirny sig do tego, aby zaptacit 
odszkodowanie za rniesiqc nieczynnego rnostu. 26 rnln ztl Przepraszarn, bo rnnie zn6w ponosi! 
W jakirn kraju my tyjerny! Co tu  sig dzieje? - ale to pytanie retorycme. Panie rnecenasie, sprostuje 
Pana wypowiedi - nie bylo dw6ch wycen. Nie byto dw6ch firm wyceniajqcych. Porozumienie zawarte 
23 marca - przekazg je Panu - zawarte rnigdzy Burrnistrzem Miasta a ZPH HERT m6wib o zgodzie 
na powotanie niezaleinego rzeczoznawcy rnajqtkowego w osobie Pani Eiibiety Wolskiej. Paniq 
Eltbietg Wolskq wskazal Pan Nowicki, a nie my. Chcielikmy, aby nie bylo tutaj domniernah, t e  to my. 
0 tym kwiaday r6wniet dokurnentacja e-mail i papierowa. ZgodzlliSmy sig na wspolnq wyceng 
i dlatego trzeba bylo je j  bronit. HERT zaplacit 2 500 zl za niq i my zaplacilikmy 2 500 zl. Dlaczego 
odstqplliSmy od niej? To jest dla rnnie niezrozurniate. Co6 sig rnusialo wydarzyt w tym aasie. A ja 
postaram sig wyjainit. Zerknlerny t e t  w akta sprawy, jeieil bgdzie to motliwe, bo nie wiem czy bede 
miat do nich dostgp, ale z pewnoiciq przekledzg je, bo to mote po prostu doprowadzit do zarzqdu 
kornlsarycznego. Dzigkujg. 

Ponownie gtos zabral Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Szanowni Paristwo, Wysoka Rado. 
Zblitajqc sie j u t  rzeczywiicie do kohca, do puenty, wszystkie inne rzeuy, ktore tu zostaly 
powiedziane znajdqswoj final w Sqdzie Cywilnym - Panie Boguslawie. Ale Pan ma jakie.4 rozdwojenle 
jaini, przeciei nie tak daiej jak 15 minut temu byt prezentowany film z Pana konferencjl prasowej 
o tym, i e  Pan sig nie zgadza z takq kwotq, Jak Pan moie twlerdzit, t e  te 3 900 000 zl w drugim 
rnateriale filmowym w Faktach Wroctawskich byto kwotq wspolnq zaakceptowanq przez Pana 
Nowickiego? To trzeba bylo sig z nim wtedy dogadat na tq kwotg. To dlaczego Pan tego nie robil? 
Zwoluje Pan poinlej konferencjg prasowq w 2014 roku dopiero po tym jak wplynql pozew przeciwko 
grninie. Tu jest naprawdg niekonsekwencja z Pana strony i probuje Pan tez bazowat na niewiedzy 
osbb, ktore nie sq w ternacie i pr6buje Pan rotnego rodzaju retorykq zafakzowat obraz. A obraz jest 
ngdzny. Przegraliirny po pierwszej instancji 11,6 mln zl. Przegrala Grnina Miejska Klodzko 



z Pana dzialania i obiecujg tutaj wszystkim solennie, jeieli nie daj Bote druga instancja skohczy sig 
przegranyrn prawornocnyrn procesern gwarantuje to, Ze wptynie zawiadornienie na Pana do 
Prokuratury Rejonowej w Klodzku z art. 231 kodeksu karnego o przekroczenie uprawnieh lub 
niedopetnlenie obowiqzkbw w zwiqzku z art. 296 jak i rriwniel rozwaiymy pozew prywatny przeciwko 
Panu w Sqdzie Cywilnym jako osoby fizycznej Boguslaw Szpytma za to, t e  urzgdujqc wtedy narazil 
Pan na szkode Grning Miejskq Klodzko, jeteli to zostanie potwierdzono drugq instancjq. I jeszue 
odwolujqc sig do drugiej rzeczy, do tej strategii, ktbrp powziqlern i negocjowalern. Przeczytam Panu 
fragment uzasadnienia z umorzenia fledztwa z Prokuratury Rejonowej w Klodzku odnoszqce sig do 
dzialah, kt6re podjqtern negocjujqc ugode z Firrnq HERT: ,,Oceniajqc zgromadzony material 
w sprawie stwierdzii nalezy, iz Burmistrz Miasta Klodzka Michal Piszko organizujqc spotkanie, 
w kt6ryrn brali udziai radni oraz prredstawicieie Firmy HERT, ktbrego ceiem bylo migdzy innymi 
zapoznanie sic z trejciq iistu intencyjnego oraz wysluchaniem opinii radnych, dzialal zgodnie 
z posiadanymi kompetencjami i obowiqzujqcym prawem. Nie nastrtpll rdwniei skutek w postaci 
wymqdzenia znacznej szkody maj#tkowej. Zasadnym zatern bgdzie urnorzenie niniejszego 
postgpowania z uwagi na brak uynu zabronionego. " Dzipkuje bardzo. 

Gtos zabral radny Pan Damian 6lak: Chcialern przypomniet najwainiejszq rzecz, parnigtajrny 
dlaczego w ogole do tego doszlo. To byto zte przygotowanie inwestycji. Robiqc takq inwestycje, to 
trzeba bylo przed przystqpieniern do niej podejiC, powiedziet co bgdzie robione, dogadat sig na 
ternat odszkodowania. Teraz jestegrny ju t  po inwestycji i bgdzierny za to drogo placit. 

Glos zabrat rnecenas Pan Marcin Trzeciak: Panie Burrnistrzu, to nie jest tak, ze nikt nie prbbowal 
bronit wyceny na 3 rnln zl tylko proces cywilny ma to do siebie, i e  w trakcie jego trwania powoluje 
sic biegtych sqdowych i to oni ostateunie decydujq o wszelkich wysokofciach roszczeli, 
odszkodowah, utraconych korzy4ci. Opinie prywatne, kt6ryrni poshgujq sig strony w trakcie procesu 
w fwietle kodeksu postgpowania cywilnego sq dokurnentern, ktbry nie ma rnocy prawnej, nawet jekli 
jest sporzqdzony przez bieglego. To jest dziwne w polskirn prawie, ale tak jest, i e  ta sarna osoba, 
ktbra jest biegtyrn prywatnyrn - tak jak Pan z Panern Nowickim sobie powolajil, nawet jefli jest 
wpisany na listg bieglego sqdu okrggowego, to jak wydaje opinig prywatnie dla strony, to jest to 
opinia prywatna, czyli dokurnent pochodzqcy od czlowieka - nie od kogo6, kto jest tzw. biegtym, 
a ta sama osoba w procesie staje sie bieglyrn i wtedy ma te wiadomo4ci specjalne, o ktbrych rnbwi 
kodeks, a wiec utracone korzyfci i wysoko6C odszkodowania oraz warto6t rnlyna ustalali blegli 
w trakcie procesu. Co wigcej, ci biegli byli zrnieniani. Najpierw to byl biegty Pan Idzikowski, a potern 
byl biegly Pan Przytuta co od wartogci rntyna, czyli dwoch niezaletnych biegtych. Co do utraconych 
korzyfci, to rnoje zarzuty do opinii Kruka, topihskiego, ktbrq uwazam za skandailcznq (tak zupehie 
prywatnie) byly skladane przeze mnie trzykrotnie i robilem wszystko teby zrnieniC tego bieglego 
i aby zostal powolany nowy, inny biegly przez Sqd, ieby tq kwestig dochodbw rntyna ponownie ocenik. 
Niestety Sqd tego nowego bieglego nie powolat, oddalil ten wniosek z naszej strony. Oczywifcie 
zostaly ztoione zastrzetenia i bgdzie to jeden z zarzutbw apelacyjnych. Ja rnogg sie zgadzat z 26 
rnin zl i rnoge sig nie zgadzat, ale jak sie urn6wilifrny jako narbd, t e  Sq Sqdy, kt6re wydajq wyroki, 
a my je szanujemy, to rnoie Pan prijfjit i wyraziC swoje nlezadowolenie pod budynek Sqdu 
Okrggowego w ~widnicy i to jest jedyne co Pan moie zrobit w fwietle prawa lub oczywifcle z b t y t  
apelacjg. I tutaj wzburzenie, nerwy, to  nie ma w og61e znaczenia. Przyjdzie komornik i zablerze 
pieniqdze. Tu trzeba w tym rnomencle walczyt co oczywigcie robirny, ale mbwienie, te  skandaiern 
jest zasqdzenie 26 mln zt - Ja t e i  tak uwaiarn, ale co z tego? To znaczy, i e  nie rnusimy placit? Nie, 
po prostu rnusirny dalej ten bagai cipgnqt za sobq. Dzigkujg. 

Glos zabral radny Pan Bogustaw Szpytma: Ernocje sq, bo widzg, t e  strategia jest ciqgle na 
szukaniu winnych, cry byta na szukaniu winnych. Martwi mnie jedna r z e u  Panie rnecenasie i Panie 
Burmistrzu. Jakby odnoszg wraienie, i e  bardzo latwo tlurnauycie Paristwo postepowanie Firmy 
HERT. Nie wiern z jakich powod6w? Tak jakbym styszal cab czas mecenasbw Pana Nowickiego. Nie 
wiern na czyrn to polega, ale tutaj z tych wypowiedzi tak wynika. Bronicle Pahstwo jakby tego sqdu. 
Ja sig bojg o apelacjg wobec tego, bo j ek l i  Panowie powiedzq to sarno na sali sqdowej, to z apelacjq 
naprawdg bgdzie krucho. Dzlekujg. 

Glos w dyskusji zabral radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panic 
Burrnlstrzu. Tak sig temu przysluchuje. Widzielifmy tez na filrnie Pahskq osobg, ktbra na konferencji 



6wczesnego Pana Burrnistrza Szpytrny tez sig znalazta i chcialern zadat takie pytanie i mote tez 
podziellt sig takq refieksjq, t e  chyba tak naprawde to ta sprawa Firrny HERT jest tutaj tyiko 
i wytqcznie pretekstem. Wydaje mi sie, t e  chyba irodlo tej catej sytuacji jest zupelnie gdzie indziej, 
bo rnoje pytanle do Pana jest takie: Czy Pan jako 6wczesny radny byl w gronie os6b, ktbre 
w jakirnf stopniu wspieraty Firrng HERT w tych dqteniach do odzyskania jakiegok odszkodowania? 
I czy to nie jest tez tak, i e  to co sig dzisiaj narn stato, to jest wynikiem tej  wojny, kt6ra sic ju t  
toczyta w tarntym uasle i w Radzie i w rbinyrn irodowisku polityczno-samorzqdowyrn? Czy to nle 
jest efekt tego? Czy tak przy okazji ,,nie wylaiiimy tego dzlecka z kqpieiq" zapornlnajqc gdziek po 
drodze o dobru naszej grniny? I jeszue rnarn jednq uwage. Ciesze sig, t e  dzisiaj Pan Burrnistrz jest 
bardzo spokojny, poniewat rniatern okazje obserwowat konferencjg prasowq, ktbra byla konferencjq 
Pana Burrnistrza. Nie wiern dlaczego tam sig znalazty osoby z rady? Tak jakbyirny j u t  jakiek 
stanowisko zajgli, a wtedy jeszcze nic na ten temat nie wiedzieliirny. Ja powiern szczerze, t e  nawet 
nie rnialern inforrnacji, t e  taka konferencja prasowa sig odbedzle i bykrn troche zdziwlony. 
Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta tytyhska: Myirny nie zajrnowali tam stanowiska Panie radny. 
Radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca - wyraiata Pani te t  swoje opinie. I t e i  zrnartwitem 
sig jak kazal Pan wyprowadzit z sali bytego radnego Pana Stanistawa Ferenca. To jest nietadnie, 
naprawdg. Nie r6brny takich rzeuy. Przewodniuqca Rady Panl Eltbleta tytyirska: Pan radny 
zakt6cal spok6j na saii i to jest udokurnentowane. Radny Pan Krzysztof Mqka: Nie. Pan po prostu 
zabieral glos, bo rniat pewnq wiedzg, byt radnyrn. I tak trochg srnutno mi sie zrobito, i e  w ten sposbb 
bgdzierny waluyt. Mote jednak uspokbjmy te  ernocje i niech katdy tam do swojego ogr6dka tet  
zobaay iie do tej sprawy przyloiyt. Dzigkujg. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Dobrze, t e  Pan radny zapytal o to, czy bytern 
stronq. Chociaz zalujg, t e  postawil Pan znak zapytania. Oczywiicie, t e  nie. W kadencji 2010-2014 
bylern radnyrn. Marn nawet do tej pory interpelacje gdzie rnonitowatarn u 6wuesnego Burrnistrza 
Bogustawa Szpytrny i pytalern o sprawg HERT, ale tyiko i wytqunie w zwiqzku z tyrn, t e  inwestycja 
byta i l e  przeprowadzona. Wracajqc do Pana Ferenca, kt6ry wtedy byt Przewodniczqcyrn Kornisji 
Rewizyjnej. Proszg przejrzet protokoty z posiedzeh Kornisji Rewizyjnej, ktbrej te t  bytem utonkiern, 
jak postepowat Pan Przewodniuqcy Ferenc wiedzitc j u t  o tyrn, ze jest sprawa z rntynern, wiedzqc ju t  
o tyrn, i e  sq rnateriaty teiewizyjne. Czy w jakikoiwiek spos6b jako organ nadzoru nad burmistrzern, 
Kornisja Rewizyjna zapytata o t q  sprawg dwczesny organ wykonawuy Pana Burrnistrza Szpytrng 
i Pana Urbanowskiego? Nie proszg Pana. A to co katdy soble w swoim ogrodku robi to niech sobie 
robi. Nie zaglqdajrny katdernu a t  tak do ogrbdka jak Pan tutaj sugeruje, a te rnateriaty, ktbre byly 
tutaj puszczone Panie radny zgodnie z dyspozycjq i Pahskiego zawodu sq historyczne, ale Mo nie zna 
historii jest skazany na powt6rne jej przetycie. Dziekuje. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska: Szanowni Pahstwo, konferencja prasowa w takich 
sytuacjach jest jak najbardzlej adekwatna dlatego, ze rnieszkahcy rnajg prawo, rnuszq wiedziet jakie 
skutki bgdzie rodzit dla nich takie dziatainie. l a  r6wniez rnarn rnnostwo zapytah w przedrniocie tej 
sytuacji. Przede wszystkim ta kwota jest poraiajqca. Nie wiadorno jak bgdzie w drugiej instancji, ale 
nasze spdeuehstwo ma prawo do tego, teby na biezqco wiedziet i monitorowat tq sytuacjg. Nie 
widzg powodu, zeby takie konferencje rniaty sie nie odbywat, ktbre wtaknie inforrnujq o tyrn naszq 
spotecznof t. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbleta tytyhska zakohczyla dyskusjg i przeszta do koiejnego 
punktu sesji. 

7. Intormacja o stanie bezrobocia w mieScie Klodzku. Ocena polltykl Gminy Miejskiaj 
Klodzko w zakresle zmnlajszania bezrobocla i wspierania przedsipbiorczoici. (Zal. nr 5) 
Material zostal przedlotony radnyrn. 
Pytah do przedlotonego rnaterialy nie stwierdzono. 

8. Ocena zabezpieczenla mleszkancdw miasta Klodzka w zakresie podstawowej oraz 
specjalistycznej opieki zdrowotnej. Informacja Starosty Klodzklego na temat 
funk jonowania SP ZOZ Ktodzko. (Zal. nr 6) 
Materiat zostal przedtotony radnym. 
Pytah do przedlotonego rnateriaty nle stwierdzono 



9. Sprawozdanie z dzlakalno~cl OSrodka Pomocy Spolecznej w Ktodzku za rok 2018. Ocena 
zasobbw pomocy spoteunej w Gmlnie Miejskiej Ktodzko na rok 2019.(Zal. nr 7 1 Zal. nr 8) 
Materiat zostat przedlotony radnym. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas: lak  zwykle otrzymaliSrny bardzo szczeg6towy i wnikliwy obraz 
dziatalnoici 30-to osobowego Osrodka Pornocy Spdecznej, ktdry dzieli okolo 30 rnln zl z publiunych 
pieniedzy. Kazdy z pracownik6w przerabia rnilion ztotych. Te pieniqdze trafiajq na miejscowy rynek 
i takte wzbogacajq nas poprzez r6inego rodzaju podatki, dochody itd. Natorniast jednym z gtbwnych 
problemdw, ktory wyniknql przy okazji sprawozdania rocznego i oceny zasobow pomocy spotecznej 
jest problem budowy schroniska dla bezdomnych. To problem od lat w Klodzku nie zatatwiony. 
W tym rnornencie jako jedyny, generalny wniosek wynikajqcy z lat naszej dziatalnoSci i r6inego 
rodzaju pr6b zeby5my sig w koricu postarali i zeby bylo nas stat na prawdziwy osrodek dla osob 
bezdornnych, co pozwoli narn r6wniei swiadczyt uslugi zewngtrzne i uniknqt bardzo dutych koszt6w 
jeSIi chodzi o ewentuaine zlecanie. Wizytowalisrny wielokrotnie nasze schronisko dla bezdomnych 
przy ul. kukasiriskiego. W zasadzie nie spetnia ono iadnych standardow. Tutaj jest ape1 z rnojej 
strony jako Przewodniaqcego Kornisjl Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki do wszystkich 
sil polityanych, spolecznych tego miasta o wspolnq prace nad stworzeniem rniejsca gdzie ludzie, 
ktbrzy nie majq dachu nad glowq mogliby spokojnie przeiyt pare dni i pomieszkah w godziwych 
warunkach. Jest to t e t  wym6g ustawowy. Apeluje o to, bo jest to  nasze jedno z najwatniejszych 
zadari jeSli chodzi o najbiiiszq przyszkSt. Dzigkuje bardzo. 

Glos6w w sprawie przedlotonego sprawozdania z dziatalnosci OIrodka Pomocy Spolecznej w Ktodzku 
za rok 2018 nle stwierdzono, w zwiqzku z tym sprawozdanie zostato przyjgte. 

P~ewodniczqw Rady Panl Eltbleta &tyriska ogloslla przerwe w obradach, ktdra t M a  od godz. 12:25 do 
godz. 12:40. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczqca Rady kontynuowata punkt 9 porzqdku obrad w zakresie oceny 
zasobbw pornocy spotecznej w Gmlnie Miejskiej Klodzko na rok 2019. 
(Shvierdzono, i e  na salt obrad jest 19 radnych. Nieobecny na sali: radny p. Zdzistaw Duda i radny p. Boguslaw 
Szpytma.) 
Uwag i zapytari do przedtotonego materialu nie stwierdzono w zwiqzku z tym informacja zostata 

10. Podjgcie uchwab w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Flnansowej Gminy Miejskiej 
Kkodzko na lata 2019-2028, druk nr 38. (Zal. nr 9) 
Projekt uchwaty zostal przedtotony radnym. 

Do przedloionego projektu uchwaty na druku nr 38 Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko zloiyl 
autopoprawkg, ktora stanowi zal@cznik.nr 10 do protokdu. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta tytyhska poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
merytorycznej. 

Przewodniczqca Komisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Loslewlcz 
poinforrnowata, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 38 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta tytyhska poddala pod glosowanle przyjecie autopoprawki 
zgtoszonej przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 38. 
Gbsowanie: za - 17, przeciw - 0, wstnymalo  sic - 2. 
Autopoprawka zostak przyjeta. 
Imienny wykaz glosowania stanowi rat. nr 11 do protokdu. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska poddala pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2019 - 2028, druk nr 38 
wraz z przyjptq autopoprawkq. 



Glosowanie: za - 17, prreciw - 0, wstrzymalo sie - 2. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 12 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta I otrzymafa nr VIII/43/2019. (Zal. nr 13) 

11. Podjecie uchwaty w sprawie dokonanla zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 
2019 rok, druk nr 39. (Zal. nr 14) 
Projekt uchwaty zostat przedtozony radnym. 

Do przedtotonego projektu uchwaty na druku nr 39 Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko zlozyt 
autopoprawke, kt6ra stanowi relqcznik nr 15 do protokotu. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytorycznej. 

Przewodniczqca Komisji Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarcrej Pani Aneta toslewicz 
poinforrnowata, t e  Komisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 39 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta rytyhska poddata pod glosowanie przyjecie autopoprawki 
zgtoszonej przez Burrnistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 39. 
Gtosowanle: za - 17, ptzeciw - 0, wstrzymalo sle - 2. 
Autopoprawka zostala pmvf~ta. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 16 do protokotu. 

0 godz. 12:53 - na sale obmd pnybyl radny p. Boguslaw Szpytma. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska poddata pod gtosowanie podjgcie uchwaty w sprawie, 
dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2019 rok, druk nr 39 wraz z przyjetq 
autopoprawkq. 
Glosowanle: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal, nr 17 do protokolu. 
Uchwala zostala podj~ta i otrzymafa nr VIII/44/2019. (Zal. nr 18) 

12. Podjqcie uchwaly w sprawie ustalenia pianu sieci publicznych szk61 podstawowych 
prowadzonych pnez Gmlng Mlejskq Klodzko oraz okre4lenia granic obwod6w publicznych 
rzk6f podstawowych od dnia 1 wrze4nia 2019 r., druk nr 40. (ZaL nr 19) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta ~ytyhska poprosita o przedstawienle opinil Komisji 
merytoryunej. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian glak poinformowal, i e  Kornisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 40, bez poprawek. Przewodniczqcy dodat, i i  w czasie obrad 
Kornisjl byty pewne kontrowersje, kt6re zostaty wyjainione na poczqtku sesji. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta ~ytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
ustalenia planu sieci publlcznych szk6l podstawowych prowadzonych przez Grning Miejskq Ktodzko 
oraz okredenia granic obwod6w publicznych szkbt podstawowych od dnia 1 wrzeinia 2019 r., 
druk nr 40. 
Glosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wsttzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowanla stanowi zat. nr 20 do protokolu. 
Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr VIII/45/2019. (Zat. nr 21) 

13. Podjecie uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Klodzka, 
druk nr 41. (Zal. nr 22) 
Projekt uchwaty zostal. przedtozony radnym. 
Przewodniczqca Rady Pani Elkbieta iytyhska poprosita o przedstawienie opinii Komisji 
rnerytorycznych. 



Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunainej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zblgniew Nowak polnforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 41, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Kornlsji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Pubiicznego Pan Piotr BryCa poinformowal, 
t e  Kornisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaly na druku nr 41, bez poprawek. 
Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 
poinforrnowala, t e  Kornisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaly na druku nr 41, bez poprawek. 

Uwag i zapytati do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta tytyfiska poddata pod glosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 
nadania nazwy ulicy na terenle miasta Klodzka, druk nr 41. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 23 do protokotu. 
Uchwata zostata podjgta i otrzymata nr VIII/46/2019. (Zal. nr 24) 

14. Podjgcie uchwaty w sprawie zmiany uchwaty w sprawie wysokoLci stawek optat za 
zajpcie pasa drogowego, druk nr 42. (Zal. nr 25) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnym. 
Przewodniaqca Rady Pani Eltbieta tytyfiska poprosita o przedstawienie opinii Komisji 
merytorycznej. 

Przewodniaqca Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaruej Pani Aneta tosiewlu 
poinformowala, t e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 42, bet poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta ~ytyfiska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zmiany uchwaty w sprawie wysokoSci stawek optat za zajecie pasa drogowego, druk nr 42. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowl zal. nr 26 do protokotu. 
Uchwata zostata podjpta i otrzymata nr VII1/47/2019. (ZaL nr 27) 

15. Podjpcie uchwaty w sprawie rozpatrzenia petydi, druk nr 43. (Zaf. nr 28) 
Projekt uchwaty zostd przedlotony radnyrn. 

Uwag i zapytati do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta tytyirska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawle 
rozpatrzenia petycji, druk nr 43. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 29 do protokolu. 
Uchwala zostala podjgta I otrzymata nr VIII/48/2019. (Zal. nr 30) 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 
Sekretarz obrad Pan Piotr Bryla odczytal treif: interpelaji i odpowiedz na interpelacjp, kt6re 
wplynply do biura Rady Miejskiej w okresie rniedzy sesjami: - Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 23.03.1019 r. (Zal. nr 31) 

Odpowiedi Burrnistrza Mlasta (WO.II.0003.12.2019) na interpelacjp radnego Stanlslawa 
Bartczaka z dnia 23.03.2019 r. (Zal. nr 32) 

Glos zabral radny Pan Zbigniew Nowak: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Mam pytanie do 
radnego Pana Boguslawa Szpytmy. Jeszcze nie tak dawno poduas dyskusji dotyczqcej wyplaty 
odszkodowania, zadal Pan pytanie co sie takiego stalo, t e  to odszkodowanie jest takie wysokie, skoro 
rniat Pan na przelomie 2012-2013 operat szacunkowy na kwote 3,9 mln zl? I proszp powiedziek co 
w przeciqgu roku stalo sic, i e  HERT podaje Gmine Miejskq Ktodzko o odszkodowanie na 
14,3 mln zl? Co wtedy sia stalo, i e  w przeciqgu roku ta kwota tak bardzo urosla? 

Odpowiedzi udzielil radny Pan Bogustaw Szpytma: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado. To trzeba 
pytat HERT. l a  sie nigdy nie zgadzatem z tak wysokq wycenq, bo ustaiiliimy wsp6inq wycene. 



W polowie koszt wyceny ponib l  Pan Nowicki z Firmy HERT. Trzeba pytat Pana Nowickiego, ale widzi 
Pan, rbznica migdzy nami polega na tym, i e  ja staram sig bronit interesu gminy, a dziwnym trafem 
wydaje sig, ze sq osoby, kt6re chcq bronit interesu Pana Nowickiego i to mnie niepokoi. 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Bardzo proszg Panie radny, aby Pan byl bardziej powfciilgiiwy 
w swoich wypowiedziach i naprawdg zastanowil sig nad tym co Pan mbwi. Skoro prosi Pan, aby 
zapytat Pana Nowickiego o wysokoit odszkodowania, to diaaego Pan dzisiaj pyta Pana Burmistrza 
Piszko o to dlaczego HERT iqda odszkodowania w wysokoici 26 mln zl? Proszg sig zwr6ciC z tym 
pytaniem do Pana Nowickiego. Nie mam tutaj na wzgigdzie dobra Pana Nowickiego tylko dobro 
gminy. 

Ad vocern radny Pan Bogustaw Szpytma: Panie radny, Burrnistrz Piszko prowadzi proces w irnieniu 
gminy. Ja nle uuestnlaylem w procesie dlatego pytam Pana Burmistrza Piszko co sip stalo, t e  
doprowadzono do sytuacji, w kt6rej te roszczenia zostaty zaakceptowane. Dzigkujg. 

Gtos zabral Burmistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Wysoka Rado, Pani Przewodniczqca. Proszg Pana 
radnego Boguslawa, bo Pan stqpa po kruchym lodzie. Niech Pan nie sugeruje i niech Pan nie m6wi, 
t e  Gmina Miejska Klodzko, kt6rej ja jestem prawnym przedstawicielem jako organ wykonawczy 
akceptuje w jakikolwiek spos6b kwote roszuenia. Wieiokrotnie j u t  zostalo powiedziane, takte 
w podczas konferencji prasowej I tutaj na tej sali, ze nie akceptujemy i dlatego bgdzierny skladat 
apeiacjg. Proszg raz jeszcze nie wprowadzat opinii pubiicznej w Mqd p&sl6wkami, p6lklamstwami, 
bo to znajdzie final w Sqdzie. Ja to Panu gwarantujq. Dziqkujg. 

Wigcej glos6w nie stwierdzono. 

17. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
Wnioskbw i otwiadaeh radnych nie stwierdzono. 

18. Sprawy r6f ne. 
Przewodniczqca Rady Pan Eltbleta tytyirska przypomniala o obowiqzku zlotenia przez radnych 
oiwiadueh majqtkowych za 2018 rok. Oiwiadczenia majqtkowe naieiy zloty6 w terminie do 
dnia 30 kwietnla br. Poinformowala takze, t e  najbiizsza sesja Rady Miejskiej z przyczyn obiektywnych 
odbgdzie sig 23 maja. Poprosila przewodniuqcych komisji, aby posiedzenia komisjl rbwniez odbyly 
sig adekwatnie do terminu sesji. 

Glos zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: Szanowna Pani Przewodniczqca, Szanowni Palistwo 
radni, Panie Burmistrzu mam do Pana pytanie. 18 rnarca zlozylem plsmo z prof bq o przepmwadzenie 
pielggnacji drzew przy ui. Kogciuszki, prostopadla do ui. Jana Pawla I1 - plac przy Szkole Podstawowej 
nr 3. Mieszkaricy skariq sip na stan zagroienia tych drzew. One rzeczywifcie sq poraione piorunami, 
sq r6wniet chore, ale to stwierdzq ouywiicie eksperci. Chodzi o pielggnacjg, przycigcie tych galgzi. 
Jui  tam w glgbi byly drzewa, kt6re przez wiatry byly potamane, a tutaj chcialbym dodat, i e  w 
poprzednirn roku we wrzekniu Dyrektor Szkoly nr 3 rowniet takie pismo zlozyl z proibq o pielggnacjg 
tych drzew. Nie otrzymatem odpowiedzi na pismo stqd nie wiem jakie przedsigwzigcia i kroki podjql 
Pan w tej sprawie, aby zabezpieczyt szczegdlnie dzieci, kt6re uczgszczajp do szkoly. 

Odpowiedzi udzielit Burrnistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. 
Koiejny raz poinstruujg Pana radnego, i e  trzeba czytaC statut i trzeba wiedziet w jakim punkcle 
jesteimy. IesteSmy w punkcie sprawy rbtne, a nie zapytania. Odpowiem Panu tak jak kolejny raz 
na poprzednich sesjach - zajmiemy sig tq sprawq, sprawdzimy jak temat wygiqda. Jezeli Pan nie 
otrzymal odpowiedzi to jeszcze sprawdzg kiedy tq odpowiedi Pan dostanie. Zostanie Pan 
poinformowany na p i h i e .  Dzigkujg. 

Radny Pan Stanislaw Bartczak: Dzigkuje Panie Burrnistrzu za wyrozumialoik i dzigkuje za 
odpowiedi. 

W dalszej czggci obrad Przewodniczqca Rady Pani Elzbieta iytyhska wyrazila zgodg na 
zabranie glosu przez Paniq Malgorzate Majowicz Dyrektora "Akademii Przedszkoiaka" w Klodzku, 
ktbra w swojej wypowledzi reprezentowala przedszkole. Na wstgpie Pani Matgorzab Majowiu 
odnlosla sig do wypowiedzi mecenasa Pana Marcina Trzeciaka oraz Pana Burmistrza w sprawach 



sqdowych, ktbre sig obecnie toczq. Pani Matgorzata Majowicz stwierdzlla: Nie do kohca tak jest jak 
tutaj byto prredstawiane, ze grnina chce sig ugodzid. Na sprawach sqdowych Sqd wielokrotnie pyta 
czy grnina wyraZa chgt ugody z przedszkoiern. Przedszkole za katdyrn razern stoi na stanowisku, Se 
takq ugode jest gotowe zawrzet, natorniast grnina nie chce zawrzet. Przedtozyliirny Pahstwu uchwale 
Rady Miejskiej dotyuqcq sposobu naliczania dotacji dla nlepubliunych placbwek, rozliuania 
i kontroll. 15 listopada, kledy ta uchwata byla podejrnowana wystgpowalarn tutaj i wskazywalarn na 
wiele naszyrn zdaniern nieprawidtowoici i teraz w praktyce ta uchwala funkcjonuje cztery rniesiqce 
i te nieprawidtowoici widzirny, Jak Pahstwo spojrzq na pierwszq strong tej uchwaty w punkcie 11 
rnarny okreilone co to jest system teleinforrnatyczny. Ministerstwo, a wlaiciwie Sejrn dal takie 
uprawnienia grninie, t e  grnina faktycznie rnoze korzystat - tak rnbwi ustawa o finansowaniu zadah 
oiwiaty - z systernu teleinforrnatycznego. W praktyce natorniast wyglqda to tak, tutaj pny toue  co 
to jest system teleinforrnatyuny. W tym momencie Przewodnlczqca Rady Pan1 Elibieta fytyhska 
poprosila o skracanle wypowiedzl. Pani Malgorzata Majowicz: to jest bardzo istotna sprawa, 
poniewai chcg wykazat, ze niestety Pan Burrnistrz nie przestrzega uchwaty Rady Miejskiej. System 
teleinforrnatyczny jest to  zesp61 wsp6tpracujqcych ze sobq urzqdzeti inforrnatyunych 
i oprograrnowania zapewniajqcy przetwarzanie i przechowywanie, a takte wysytanie i odbieranie 
danych poprzez sieci telekornunikacyjne za pornocq wtaiciwego dla danego rodzaju sieci urzqdzenia 
kohcowego w rozurnieniu ustawy prawo telekornunikacyjne. Do qysternu teleinforrnatycznego 
zastosowanie ma ustawa o inforrnatyzacji i dziatalnoici podrniotbw realizujqcych zadania publiane. 
Jak to  wyglqda w praktyce. W praktyce niepubliune placbwki zostaly poinforrnowane o aplikacji firrny 
VULCAN. Apiikacja absolutnie nie jest systernern teieinforrnatyanyrn. W sktad systernu 
telelnforrnatycznego wchodzq nastgpujqce u&ci  - jest to sprzgt czyli kornputery oraz urzqdzenla do 
przechowywania danych, oprograrnowanie I apiikacja. W urnowie, ktbrq grnina zawarta z firrnq 
VULCAN jest okreiiona wtainie jako oprograrnowanie. Oprbcz tego elernentern systernu 
teleinforrnatycznego sq zasoby osobowe czyli iudzie, elernenty organizacyjne czyli procedury 
korzystania z tego systernu, elernenty inforrnacyjne, bazy wiedzy czyii dziedziny, w ktbrych uzywany 
jest system lnforrnatyczny to  sq np, podreuniki, rotne inforrnacje w danyrn zakresie. Szanownl 
Palistwo, niestety to co powiedziatarn, system VULCAN zostat zakupiony przez grning na potrzeby 
grniny. Tutaj przedszkola i szkoty nlepubliune nie rnajq zadnego uprawnienia do korzystanla z tego 
systernu. Grnina, VULCAN nie obshguje nas jako placbwkl niepubliczne. Kontaktowatarn sip z Firrnq 
VULCAN i zgodnie z przepisarni z zakresu ochrony danych osobowych systemy rnuszq by6 
szyfrowane, a ten system absolutnie nie jest szyfrowany. Dane dzieci sq przechowywane w tzw. 
chrnurze. Jest to oprograrnowanie hostingowe i dane dzieci nalezq do firrny VULCAN, kt6ra mote 
sobie przetwarzat, kopiowat, rob16 dokladnie z tyrni danyrni co chce. W zwiqzku z tyrn tarnane sq 
przepisy ochrony danych osobowych i nasze przedszkole podjglo takqdecyzjg, i e  zgtosirny do PUODO 
Rozrnawialiirny j u t  z Panern, ktbry zajrnuje sig w zakresie danych osobowych. Odsyta nas Pan do 
Firrny VULCAN, a Firrna VULCAN z narni na ten ternat absolutnie nie rozmawia. Nasze przedszkole 
jako jedyne na terenie grniny korzysta z systernu teleinforrnatycznego i przesyta do Burmistma 
dane o iloicl dzieci od rniesiqca stycznia do kwietnia za poirednictwern systernu teleinforrnatycznego 
ePUAP, ktbry jest zdecydowanle systemern teleinforrnatyunyrn w'  pneciwieristwie do aplikacji 
VULCAN. Jednakte Pan Burrnistrz nie przyjrnuje do wiadornoici tych danych i wyplaca dla naszej 
placbwki dotacjg w wysokoici okreiionej na 1 grudzieti 2018 roku. Zupetnie niezrozurniak dlaczego 
na tarnten rniesiqc przyjqt i lo i t  dzieci. W tej chwili grnina j u i  nie doplacila, czyii zanityla, a y  nie 
wyptacita dotacji dla naszego przedszkola ok. 20 000 zt dzialajqc jednoueinie na szkodp przedszkola. 
Proszg sig pbiniej nie dziwit, t e  placbwki idq do Sqdu. Byliirny u Pana Burrnistrza Piszko, teby 
wyjainit t q  sytuacje. Pan Burrnistrz nas wystuchat. Obiecat, ze za dwa czy trzy dni od tej rozrnowy 
zadzwoni do nas i udzieli narn informacji i wyjaini dlauego taka sytuacja czego oczywiicle nie 
dokonat. Kontaktowalarn sig z Panern Burrnistrzern, ouywiicie j u i  ode rnnie telefonu slg nie odbiera 
i przedszkole nie dostab zadnej odpowiedzi. Grnina niestety nlewtaiclwie tutaj za rzqdbw Pana 
Burrnistrza Piszko dziata w stosunku do podrniotbw i niestety bgdq kolejne roszczenia w stosunku do 
grniny z naszego przedszkola. Chciatarn jeszcze raz podkreilit - Burrnistrz nie realizuje tej uchwaly 
Rady Miejskiej, ktbrq Pahstwu przedstawilarn, poniewai nie zapewnia systernu teleinforrnatycznego, 
a przedszkola i szkdy nie rnajq rnozliwoici w forrnie papierowej - tak jak byto to do grudnia 2018 r. 
- przedlozyi: iioici dzieci, ktbre uczeszczajq do tych placbwek, tylko i wylqcznie w aplikacji, ktbra nie 
spetnia przestanek zawartych w dw6ch ustawach systernu teleinforrnatycznego. Plac6wki zmuszane 



sq do lamania prawa. Kierownlk Wydzialu Spraw Spolecznych Pani Kozak poinforrnowala nas, i e  
jeieli co i  bgdzie nieprawidtowo, to ostateunie organ prowadzqcy placbwkg, jeieli np. rodzic zglosi 
takq placbwkg do PUODO, bgdzie odpowiadal za tamanie ustawy z zakresu ochrony danych 
osobowych. A jak doskonale wierny dzieci sq szczegblnie przez tq ustawg chronione. Dzigkuje. 

0 godz. 13:10 - na sale obrad wszedl radny p. Zdzlslaw Duda. 

Glos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Wysoka Rado, chciatbyrn sprostowat slowa Pani 
Majowiu, it do ugbd nie dochodzilo. W 2015 roku za lata poprzednie, za kadencjg 2010-2014, Gmina 
Mlejska Klodzko pod rnoimi rzqdarni wyplacita ugode sqdowq Panu Majowicz w wysokolci 250 000 zt. 
W 2016 roku kolejna ugoda sqdowa Sygn. akt IC 267/2014 dotyuy Oktawlusz Majowiu - u y l i  rngia 
- kwota 115 890,32 zt. Wigc gmina sig ugadzala z Pahstwern w tych sprawach, kt6re byty bezsporne 
i wiadorne byto, t e  postanowlenia Sqdu w oparciu o wczeiniejsze oizecznictwo sq jednoznaune. 
Nie bedg poruszal kwestii rozrnbw telefonicznych, bo to nie jest arena do tego, aby o tyrn rozmawiat. 
l a  tyiko zadarn pytanie, dlaczego lnne przedszkola i szkoty niepubliczne funkcjonujqce na terenie 
Gminy Miejskiej Klodzko jakoi korzystajq z tego systernu i nie rnajq obiekcji co do jego 
funkcjonowania? Dzigkuje bardzo. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Ba r t uak :  Panie Surrnistrzu, jei l i  chodzi o ten system 
teleinformatyuny, czy ten system VULCAN jest przymusem na podstawie ktbrego Paristwo majq te 
zeznania skladat? Czy jest przymusem czy jest wyborern? 

Gtos zabral Zastgpca Burmlstrza Mlasta Pan Wieslaw Tracz: Prosze Pahstwa, sprawa systernbw 
teleinformatycznych jeszcze jest nie do korica okreilona w polsklrn prawie, tak abyirny sig 
wypowiadali autorytatywnie. Zarbwno osoby tutaj zabierajqce glos jak 1 nasz glos w tej sprawie na 
przestrzeni nastgpnych rniesigcy u y  nastgpnych lat rnoie sig zmieniat. Dzialanie chrnury i dzialanie 
aplikacji polega na tyrn, i e  Pan ma okreilone haslo dostgpu do tej aplikacji i tylko Pan ma wglqd 
w dane, kt6re Pan wprowadza do tej aplikacji. A z drugiej strony jestem ja czy Urzqd Miasta - organ 
prowadzqcy, ktbry ma petne prawo dane ustawq do przetwarzania danych osobowych ucznlbw I wrqcz 
ma obowiqzek iqdat  od podmiotu tych danych. W zwiqzku z tyrn przekazywanle danych przebiega 
na pozlomie podrniot-organ prowadzqcy. Nikt inny wglqdu do tych danych nie ma. Na podobnej 
zasadzie dzialajq systerny dzlennikbw eiektronicznych. Pbki co nikt dzialania tych dziennikbw 
elektronicznych nie podwaia jei l i  chodzi o sprawnoit i legalnoit ich dziatania. Rbznica polega na 
tym, ze tam podrniotern, ktbry ma haslo dostapu jest rodzic a z drugiej strony szkda. Sq t a k e  
w systernie inni rodzlce, ale nle rnajq wglqdu do ocen, do danych osobowych innych ucznlbw. Proszg 
Pahstwa, do aplikacji majq dostgp wszystkie podmioty. ,,Akadernia Przedszkolaka" takte. To jest 
kwestia wyboru przez podrniot, t e  ignoruje istnienie tego systemu I udostgpnienie tego systemu. 
I z uporern prezentuje poglqd, t e  bgdzie postepowat wedlug wlasnych zasad, chociat jest ustawa, 
kt6ra daje do tego uprawnienia i jest uchwala - poki co legalnie dzlalajqca, bo nie zostala podwatona 
w taden sposbb. W zwiqzku z tyrn my czekarny na to, aby podrniot postgpowal tak jak inne podrnioty, 
przekazywat dane, kt6re sq  niezbgdne do naliczenia wysokoici dotacji i jest to interes podrniotu. 
My zgodnie z tymi danymi naiiaymy dotacje. W pierwszyrn momencie, w ktbrym te dane zostanq 
w sposbb norrnalny przekazane oczywi5cie wyptacirny wszystko to  co sig podrniotowi nalezy. 
Nie bgdzierny przetrzymywat tu  ani zlotbwki pod warunkiern przekazania danych zgodnie 
z obowiqzujqcq uchwatq i zgodnle z obecnle obowiqzujqcyrn prawem rniejscowyrn. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib leta Lytyhska zwrbcila sig do Pani Matgorzaty Majowicz, ktbra 
chciala ponownie zabrat gtos: Marny merytoryczne komisje i tam jest rniejsce do tego aby 
dyskutowat. Proszg zachowat kulturg, bardzo Pana o to proszg, aby nie przekrzykiwat sia. (Prdba 
skierowana pod adresem p. OMawlusza Majowim) Tutaj na tej sali obrad nigdy nie bedzierny sie 
przekrzykiwat. Dzigkuje Panl bardzo. Przewodniczqca Rady nie udzielila gtosu Pani Malgorzacie 
Majowiu. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ba r t uak :  Pani Przewodniuqca, Szanowni Radni. Panie 
Burmistrzu rozumiem co Pan powiedziat w jaki sposbb dziata system VULCAN i o tyrn, t e  dane sq 
chronlone, ale rnoje pytanie brzmialo tak: Czy system VULCAN jest przymusem, dla kt6rego Pahstwo 
rnuszq sktadat te sprawozdania? Dlaczego pytam u y  sq przyrnusem? Bo wtedy bytaby podstawa - 
z tego co na poczqtku zrozurnialem - obnitenia tej dotacji o 20%: letel i  nie jest przyrnusem, 



a w uchwale jest zapis o systemie teleinformatycznym, to jaka jest podstawa obnitenia tej dotacji, 
bo byf mote czegoi nie rozumiem? 

Odpowiedzi udzielil Zastgpca Burmlstrza Miasta Pan Wieslaw Trau:  Nikt nikomu nie obnlta tadnej 
dotacji. Problem polega na tym, zeby dane dotyczqce IloSci uuniow na terenie danej jednostki zostab 
przekazane w aplikacji. Tak jak to wymaga w tym momencie prawo miejscowe. W zwiqzku z tym, t e  
te dane nie sq przekazywane, w zwiqzku z tym my wyplacamy dotacjg na podstawie ostatnich danych 
zlotonych zgodnie z ostatnim obowiqzujqcym prawem czyli jeszue motliwoicip skladania wnioskbw 
papierowych. Od tego czasu tak jak powiedzialem te dane w aplikacjl udostepnionej, bo Pahstwo 
Majowicz sami przyznaj, t e  wiedzq jaka to jest aplikacja, wymieniajq tutaj jej nazwg, ale nie 
bgdziemy dyskutowat w tej chwill na sesji Rady Miejskiej co jest systemem teleinformatycznym a co 
nie. Upraszczajqc, odpowiadajqc podam Panu przyklad, letel i  na terenie szkoly dziala dziennik 
elektroniczny w postaci okreflonej aplikacji, a dziennikow elektronicznych i aplikacji obstugujqcych 
dzienniki elektroniczne takle jest kilka na terenie Polski i jeteli na terenie danej jednostki obowiqzuje 
jedna apllkacja i sq tam umieszaane wszystkle dane: oceny, dane ucznia, dane dotyuqce kontaktu 
migdzy szkdq a rodzicem, to ja zadam Panu pytanie: Czy rodzic w tym momencie moze korzystat 
z innej aplikacji dziennika elektronianeio n i t  tat ktbra obowiqzuje? 

Radny Pan Krzysztof Mqka: Panie Burmistrzu mam pytanie odnoinie systemu VULCAN, 
bo rozumiem, i e  gmina zdecydowata o wyborze tego systemu i w zwiqzku z tym moje pytanie brzmi 
- bo z jakiegoi powodu Panstwo nie chcq z tego systemu korzystaf. Rozumiem, i e  tutaj glbwna 
interpretacja byta taka, t e  jest obawa o bezpieczehstwo utraty danych. Czy wylonienie i wybranie 
tego systemy wiqze sip rbwniei z jakimii kosztami dla tych jednostek? Byt moze to  jest problem? 
Mote obsluga tego systemu jest zbyt droga i przy okazji czy gmina ponosi jakiei koszty? 

Zastepca Burmistrza Mlasta Pan Wleslaw Tracz: Katdy podmiot goqodarczy w tej chwili korzysta 
z systembw teleinformatyunych i z rbinego rodzaju aplikacji. W tej chwili kaida osoba fizyuna mote 
zlotyk e-PIT, podmiot gospodarczy rozlicza sig systemami platnik, jezeli chodzi o systemy Urzgdu 
Skarbowego, o systemy ZUS, przechodzimy jako cywilizacja na ten sposbb podawania danych. 
My jako gmina zakupillfmy tg  aplikacje do obslugi wszystkich jednostek. Dostep do tej aplikacji - bo 
ona rzeczywlicie umieszczona jest w chmurze, to nie jest ptytka, to jest okreilona aplikacja do ktbrej 
mamy dostgp. Zasady bezpieczehstwa obowiqzujq tutaj takie same jak prry przetwarzaniu wszelkich 
danych dotyuqcych chmury. W zwiqzku z tym, tam gdzie sq systemy zamknigte - a to jest system 
zamknigty - nikt z zewnqtrz nie ma dostapu do tego systemu. Oczywiicie mogq padaf tutaj zarzuty, 
t e  osoby, ktbre konstruowaly system czy firma, kt6ra konstruowala system zmienia ten system, ma 
dostgp do rbtnych danych, ale pamigtajmy o tym, t e  wszystkie firmy dzlalajqce na rynku, a system 
VULCAN jest systemem, ktbry obshguje nie tylko dane ucznibw. W systemie VULCAN rozllczane sq 
np. systemy placowe, gdzie sq umieszuane dane nauczycieli i w systemach ksiggowych, ktbre 
obowiqzujq na terenie jednostek oiwiatowych i to nie jest tadna nowoit. Twbrca danego programu 
jest prawnie zobowiqzany takle ze swojej strony do ochrony danych. Oczywiicie co pewien czas 
spotykamy jakiei afery dotyaqce wycieku danych, to dotyczy nawet bankow i systembw bankowych. 
l a  nie bgdg tutaj kreowal slg na osobg, ktora jest wszechwtadna na rynku teleinformatycznym i nie 
bgdg wypowladal sig pod kqtem zabezpieuen. Nie bgdziemy tutaj dyskutowat pod kqtem takim co 
akurat moze sip zdarzyt. My podpisujemy umowg na system teleinformatyuny, ktbry ma nam 
gwarantowat bezpieuehstwo przekazywania danych mlgdzy podmiotem a gmin& kt6ra te dane 
przetwarza, a tak jak powledzlalem, do przetwarzania danych jestetmy uprawnieni. l a  tu nie widzg 
probiemu, zeby podrniot przekazywal te dane tak jak to jest wymagane. Robi to  coraz wigcej gmin 
i nie widze tu problemu. lest  to tworzenie problemu na silg. W plerwszym momencie, w ktbrym te 
dane zostanq przekazane w sposbb prawidtowy, w odpowiedniej wysokoici dotacja bgdzie 
przekazana. 

Radny Pan Krzysztof Mqka: Dzigkuje bardzo za wyczerpujqcq odpowiedi na pierwsze pytanie, 
a odnoOnie drugiego, ktbre zadalem - o koszty jakie ponoszq placbwki, jakie ponosi gmina za 
przystqpienie do tego systemu? 

Zastgpca Burmistrza Miasta Pan Wiaslaw Tracz: Aplikacja dla podmiotbw udostgpniana jest 
bezplatnie. To jest apiikacja obslugujga system roziiczania dotacji ze strony gminy. 



Gtos zabrat Burmistn. Miasta Pan Mlchak Piszko, ktdry poinformowat radnego Pana Stanistawa 
Bartczaka, t e  odpowiedi w sprawie Szkoty Podstawowej nr 3 jest j u i  zlotona w biurze Rady. 
Poinforrnowal, t e  nieruchomoit, o ktdrej byta mowa jest w trwatym zarzqdzie dyrektora szkoty. 
Dyrektor dostat j u i  wszelkie stosowne zgody na wystqpienie do Starostwa o usuniecie lub przycigcie 
drzew i teraz w zakresie Pana Dyrektora jest przeprowadzenie prac pielggnacyjnych drzew. Pan 
Burmistrz poinformowat t e  po sesji skontaktuje sig z kierownictwem szkoty i przekaie informacje, 
aby Dyrektor podjqt pilniejsze starania w tym aspekcie. 

W zwiqzku z tym, It Pani Matgorrata Majowicz bez udzielonej zgody ponownie chciala zabraC gtos, 
Przewodniuqca Rady Panl Elibieta tytyhska poproslta o nie zakt6canie obrad sesji. 
Przewodniuqca Rady dodata, t e  takie sprawy sq do przepracowywania w komisjach, a sesja nle jest 
od tego. Przewodniczaca Rady nie udziefila glosu Pani Malgorzacle Majowiu. 

19. Zakohaenie sesjl. 
Po wyczerpaniu wszystklch punktbw porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Panl Elibieta 

tytyhska zamkngta obrady mowiqc: ,,Zamykam obrady VIII sesji Rady Miejsklej w Klodzku". 

Zakohuenie sesji nastap1l.o o godz. 13:30 

Przewodnlaqqb,Rady Miejskiej w Klodzku 

Eli kLk&'$hka 


